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El president de Progressistes-
SDP, Jaume Bartumeu, va afirmar
ahir en roda de premsa que la
viabilitat del sistema financer an-
dorrà és dubtosa i que el Govern
hauria de ser conscient de la pro-
blemàtica, fer-la pública i comen-

çar a treballar per trobar una so-
lució. “Amb les dades bancàries
del 2019 les entitats han intentat
dissimular la davallada contínua
dels beneficis. Per aquest motiu
creiem necessari que l’executiu
no hauria de dissimular els pro-
blemes de solvència de les enti-
tats, ha de ser coneixedor de la
qüestió i treballar per trobar una

solució”, va manifestar el polític.
Així, va indicar que “ara ens tro-
bem en un nou sotrac sobre la
banca per les conseqüències eco-
nòmiques que es derivaran de la
crisi sanitària provocada per la
pandèmia del coronavirus”.

Tanmateix, Bartumeu va posar
sobre la taula que el país necessi-
ta un prestador d’última instàn-

cia, ja que “d’Andorra és un país
especialment feble per afrontar
una crisi d’aquestes característi-
ques”. I va destacar que l’adhesió
al Fons Monetari Internacional
no solucionar el problema en què
es troba el país perquè no pot
exercir aquesta funció i “l’FMI
només atorga préstecs a aquells
països que s’estan a punt d’enso-

rrar i millor no trobar-nos en
aquesta situació”.

En aquest sentit, la formació
política ha encomanat una nota
sobre la situació del país als seus
economistes, la qual tenen la in-
tenció de trametre als Coprín-
ceps, al cap de Govern i als agents
econòmics del país un cop estigui
finalitzada.

SDP diu que la viabilitat del sistema financer andorrà és dubtosa
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POLÍTICAACONSIDEREN QUE EL PAÍS NECESSITA UN PRESTADOR D’ÚLTIMA INSTÀNCIA

L’associació de Familiars de Ma-
lalts Mentals a Andorra va dema-
nar dilluns durant la reunió de la
comissió tècnica sobre el tracta-
ment de joves i adolescents amb
trastorns conductuals i addic-
cions que el Govern faci una con-
sulta popular per saber l’opinió
de la ciutadania sobre el cultiu de
marihuana terapèutica al país.
“Vaig demanar que es realitzi un
debat nacional i que es treballi
seriosament el projecte de plan-
tació, i a partir d’aquí que ens ex-
pliquin de forma justificada que

aportarà a Andorra”, va indicar la
presidenta de l’entitat, Rosa Lluís.

En aquesta línia, va manifestar
que Andorra té molta feina a fer
abans de parlar del cultiu de càn-
nabis. “Tenim un problema molt
greu amb el consum de drogues
al país, la Unitat de Conductes
Addictives ja va afirmar que el se-
gon tipus de vici més freqüent és
el cànnabis. No podem frivolitzar
la problemàtica, l’hem de tractar i
posar fil a l’agulla per aconseguir
la seva erradicació”, va apuntar la
presidenta. I va afegir que “en
aquests moments ens toca ajudar
a la joventut que tenim, fer en-
tendre la problemàtica als cen-

tres educatius i a través de cam-
panyes publicitàries”.

Tanmateix, Lluís va considerar
que les parròquies necessiten un
espai on els infants i joves puguin
anar a passar la tarda mentre els
pares treballen. “Un espai jove i
gratuït que estigui obert des de la
finalització de les classes fins que
tornen els progenitors a casa. Se-
ria un lloc on realitzar tallers i xe-

rrades de forma dinàmica que
motivin als adolescents i així evi-
tar que passin la tarda rondant
pel carrer”, va puntualitzar.

Quant a la reunió de la comis-
sió tècnica, la presidenta va valo-
rar que el nou programa de for-
mació sociolaboral per a joves en
risc “és molt enriquidor i neces-
sari”. D’aquesta manera, va expo-
sar que esperen que el ministeri

d’Afers Socials “ens passi el docu-
ment per poder fer les nostres
aportacions, ja que ells tenen la
visió professional, però també es
necessària la dels particulars que
es veuen afectats per la situació.
El responsable tècnic de Fills
d’Andorra, Carles Perea, també
va dir que havien demanat la im-
plicació de les carteres d’Educa-
ció i Interior.
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L’associació de familiars de malalts mentals creu
que és necessari saber l’opinió de la ciutadania
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